
 

Skolebestyrelse 
Ledelse: 
Line Lolholm Hansen 
Stine Bohnstedt  
Thomas Maroti Antunes 
 
 
 
 
 
Suppleanter 
Torben Andreasen  
Helle Flarup Damkjer 
 

Forældrevalgte: 
Anders Mølbak 
Lotte Juhl Berg 
Heidi Frost Ibsen 
Lars Ehlers, Formand 
Louise Udholm Kallestrup 
Ole Lund Markussen, Næstformand 
Sidsel Nygaard Skoven 
 
Suppleanter: 
Charlotte Aaen 
Lone Munkholm Jørgensen 
Anne Hedegaard Gissel 
Mathias Hedegaard Gissel 

Medarbejdere: 
Berit Stæhr Gregersen  
Mogens H-Larsen 
 

Elever: 
Frederik Lund Andreasen 9.y, 
Formand 
Tim Balleby Jensen 8.d, 
Næstformand 
 
 
 
 
 
 

Afbud:  
Louise, Anders, Frederik 

 

Dagsorden 
Mandag d. 31.03.2025 kl. 17.00-21.00 i mødelokale 3 

 

1. Punkt 
17.00-17.15 

Bespisning 

 

1. punkt 
17.15-17.30 

Nyt fra elevrådet 

Ansvarlig Frederik og Tim 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at elevrådsrepræsentanterne fortæller om elevrådets 
arbejde. 

Kommentarer Intet nyt fra elevrådet 
Dog ønskes fortsat fokus på elevernes adfærd på toiletterne, så der ikke bliver for beskidt i 
løbet af skoledagen. 

Beslutning  

 

2. Punkt 
17.30-18.10 

Økonomi 

Ansvarlig SB og HY 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at skolebestyrelsen 

• Orienteres om regnskab for 2024 

• Orienteres og godkender budgettet for 2025 
 
Charlotte Hyldgaard deltager i punktet 
Regnskab og budget fremsendes onsdag uge 8 

Kommentarer  

Beslutning Bestyrelsen godkender regnskab for 2024 og budget 2025 

 

3. Punkt 
18.10-18.30 

Princip for klassedannelse 

Ansvarlig SB 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at bestyrelsen kvalificerer og vedtager princip for 
klassedannelse ved klassesammenlægning.  



 

 
Udkast til princip for klassedannelse ved klassesammenlægning medsendes som bilag. 

Kommentarer  

Beslutning Bestyrelsen godkender det fremlagte princip. 

 

4. Punkt 
18.30-19.15 

Folkeskolens kvalitetsprogram 

Ansvarlig SB 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at skolebestyrelsen  

• træffer beslutning vedrørende karaktergivning 

• orienteres om timebanken og projektopgave 

• drøfter og tager stilling til lektier på Overlund Skole 
 

Aftale om folkeskolens kvalitetsprogram – udvalgte punkter 
Ny timetalsfordeling og  
Frihed til kortere skoledage 
og afskaffelse af uuv 
(timebank) 

Bestyrelsen orienteres på mødet om ledelsens 
planlægning af timebank og skoledagens længde. 
 
NB: BU udvalget forholder sig til kvalitetsprogrammet 
herunder skoledagens længde på udvalgsmødet i februar 

Afskaffelse af centralt krav 
om den obligatoriske 
projektopgave i 9. klasse 

Bestyrelsen orienteres om, at ledelsen planlægger med at 
fastholde projektopgaven i udskolingen. 
 

Mulighed for karakterer på 
6.-7. klassetrin 

Skolens ledelse indstiller til skolebestyrelsen, at Overlund 
Skole fortsat kun afgiver karakterer i 8.-9. klasse. 

Afskaffelse af centralt krav 
om lektiehjælp og faglig 
fordybelse 

Skolerne er ikke længere forpligtede på lektiehjælp og 
faglig fordybelse som en del af skoledagen, og Overlund 
Skoles ledelse planlægger ikke med Faglig fordybelse som 
et selvstændigt fag, der forlænger elevernes skoledag. 
 
Ledelsen fremlægger på bestyrelses MED-udvalgets 
drøftelser i forhold til lektier på Overlund Skole, og beder 
bestyrelsen kvalificere tankerne. 
 

 

Kommentarer Angående retningslinje for elevernes hjemmearbejde: 

• Tilføje punkt omkring elevernes ansvar – det er vigtigt, at eleverne trænes i at 
huske på egne opgaver. 

• Tilføje formulering i forhold til, at der ud over arbejdet på skolen altid vil være 
træningsopgaver og afleveringer, der skal løses hjemme. 

• Tydeliggøre at lektier under ferier er forældrenes ansvar. 
 

Beslutning Timetalsvurdering 

• Skoleleder har orienteret om ændringerne i minimumstimetallet samt Overlund 
Skoles organisering og prioriteringer i timebanken. 

 
Projektopgave 

• Bestyrelsen støtter op om ledelsens beslutning i forhold til at bibeholde 
projektopgaven i 9. klasse. 

 
Karakterer i 6.-7. klasse 

• Bestyrelsen beslutter at Overlund Skole ikke vil gøre brug af muligheden for 
karaktergivning i 6.-7. klasse. 



 

 
Lektiehjælp 

• Skoleleder orienterede bestyrelsen om, at ministeriet har besluttet, at skolerne 
ikke længere er forpligtede på at tilbyde faglig fordybelse/lektiehjælp som en del af 
skoledagen – og at Overlund Skole fremadrettet ikke vil forlænge elevernes 
skoledag med en obligatorisk faglig fordybelse for alle klasser. 
 

• Ledelsen vil undersøge mulighederne for at oprette en lektiecafe vha. frivillige, så 
vi fortsat sikrer, at alle elever har mulighed for at få hjælp til lektierne.  

 
Princip for elevers hjemmearbejde: 

• Bestyrelsen støtter op om MED-udvalgets arbejde i forhold til at rammesætte 
brugen af lektier/hjemmearbejde på Overlund Skole – og det fremlagte princip 
vedtages med ovenstående ændringer. 

 

5. Punkt 
19.15-19.45 

Opfølgning på bestyrelsesmødet i skolefællesskabet 

Ansvarlig LE 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at bestyrelsen forholder sig til drøftelserne på det fælles 
bestyrelsesmøde i skolefællesskabet med dagsordenen: 
 

• drøftelse af, hvorledes vi i skolefællesskabet finder balance mellem at være en 
politisk “skal ting” og samtidig være et forum, som kan skabe fælles værdi for os 
alle.  

• Præsentation og drøftelser af tanker om skoledistriktsgrænsen for Taphede. V/ 
skolebestyrelsen Houlkærskolen. 

 

Kommentarer  

Beslutning Bestyrelsen tilslutter sig fællesskrivelse fra skolebestyrelserne i skoledistriktet. 
 
I forhold til mødeflade i skolefællesskabet, da anbefaler skolebestyrelsen, at mødet består 
af 2 forældrerepræsentanter fra hver skolebestyrelse samt 1 ledelsesrepræsentant. 
Der indkaldes til møde, når der er et behov fra ledelsesteamene eller skolebestyrelserne – 
dog max 2 møder om året. 
 

 
 

6. Punkt 
19.45-20.00 

EVT og orienteringer 

Ledelsen Ansættelse af ny leder for 4.-7. klasse 

  

Formanden  

Øvrig bestyrelse  

Medarbejdere  

 

8. Punkt 
20.00-20.20 

Høringssvar 

Ansvarlig SB 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at skolebestyrelsen udarbejder høringssvar i forhold til sikker 
skolevej. 
 
Se vedlagte dokument og nedenstående rammesætning. 



 

 
Hej skoleledere 
Viborg Kommune har fået udarbejdet en behovsanalyse for skolevejene til kommunens 
folkeskoler. 
Analysen har fokus på skoleveje mellem skole og boligkvarterer indenfor bygrænsen i den 
by, hvor skolen er placeret. For skoler i Viborg by er det indenfor skoledistriktsgrænsen. 
Der er opstillet op til 8 projekter for hver skole på baggrund af besigtigelser, trafiktællinger 
samt uheldsdata. Projekterne 1-3 er opstillet i prioriteret rækkefølge, mens de resterende 
ikke er prioriteret. 
 
Teknisk Udvalg blev på mødet den 29. januar 2025 præsenteret for behovsanalysen, hvor 
udvalget besluttede at analysen skal sendes i høring hos skolebestyrelserne. 
Nogle af projekterne er allerede helt eller delvist besluttet til udførelse, hvilket fremgår ved 
de enkelte projekter. De øvrige projekter indgår i de årlige prioriteringer af puljemidler. 
 
Kommunen vil gerne bede jer gennemgå listen for jeres skole på et skolebestyrelsesmøde 
og komme med eventuelle bemærkninger, som efterfølgende sendes til Sara, Trafik og 
Veje på mail smkje@viborg.dk senest 1. maj 2025.  
Har I ikke mulighed for at drøfte analysen på et skolebestyrelsesmøde inden 1. maj, bedes 
I give besked herom, samt hvornår I forventer at drøfte analysen. 
 
Trafiksikkerhed er vigtig, hvorfor det er afgørende, at hver enkelt skole har fokus på 
adfærd blandt forældre, elever og ansatte, da kommunen kun kan lave rammerne. På den 
måde kan vi hjælpe hinanden med at gøre skolevejene mere sikre. 
 
Med venlig hilsen 
 
Sara Merete Kjeldbjerg Jensen, Vej- og Trafikplanlægger 
Direkte tlf.: 87 87 51 01 

Kommentarer  

Beslutning Bestyrelsen beslutter at næstformand udarbejder høringssvar på baggrund af drøftelser 
på bestyrelsesmødet. 

 

7. Punkt 
20.20-21.00 

Dialogbod til skolefest 

Ansvarlig LE 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at skolebestyrelsens forældrerepræsentanter planlægger en 
dialogbod til skolefesten og evt. benytter den afsatte tid til at udarbejde plancher eller 
lignende til orientering og blikfang 

Kommentarer  

Beslutning Skolebestyrelsen planlagt indhold og placering af bod til skolefesten 

 

Godkendelse af referat: 
Referatet fremsendes til godkendelse af bestyrelsen via Aula.  
Det godkendte referat uploades til skolens hjemmeside 

 

Ønsker til drøftelse i skolebestyrelsen 2024-2025 

• Gendrøftelse af princip for digital dannelse med udgangspunkt i drøftelser på MED. 

• Evaluering af klassesammensætningen i samarbejde med Møllehøjs bestyrelse 

• Folkeskoleaftalen 

• Kulturen i Lysningen 

https://dagsordener.viborg.dk/vis?id=6bbbcb8d-0275-45ec-9d9e-15e847921bfe&punktid=62a62df5-0c2b-4cb5-a1b2-aa54f8e84e87
mailto:smkje@viborg.dk


 

• Udvikling af skolekulturen og arbejde målrettet for en god historie og Overlund Skole som forældrenes 
førstevalg. 

• Samarbejde med brugerrådet. 

• Antimobbestrategi 

• Forældreforedrag 

• Den kreative dimension i skolen 

• Klassesammensætning – med fokus på når klasser skal sammenlægges 

 

Mødekalender for skolebestyrelsen 2024-2025 
I forbindelse med opstart af Lysningen som fælles skole, fritidsliv og kulturhus, da må påregnes 1-2 ad hoc 
møder samt møder med brugerrådet. 

Mandag d. 12.5.25 
kl. 17.00-20.00 

• Skolepatrulje 

•  
 

Mandag d. 16.6.25 
kl. 17.00-20.00 

•  
 

Mandag d. 12.8.24 
kl. 17.00-20.00 

• Konstituering af skolebestyrelsen 

• Planlægning af forældremøder 

• Samarbejde med brugerrådet i Lysningen 

• Høringssvar skolebus 

• Årshjul for skolebestyrelsen 

Mandag d. 30.9.24 
kl. 17.00-20.00 

• Anbefalinger til skærmbrug 

• Redigere antimobbestrategi  

• Ønsker til dagsorden for fælles bestyrelsesmøder 
 

Mandag d. 28.10.24 
17.00-18.30 

Ny dato, da det ikke er muligt at holde eget bestyrelsesmøde d. 4.11. 

• Folkeskolens kvalitetsprogram 

• Redigere anti-mobbe-strategi 

Mandag d. 18.11.24 
kl. 17.00-20.00 

• 16.30-17.00: Rundvisning for interesserede 

• 17.00-17.30: Sandwich  

• 17.30-19.00: Bestyrelsesmøde for Møllehøj og Overlund 

• 19.00-19.30: Kvalificering af kompetenceprofil 

Mandag d. 9.12.24 
kl. 17.00-20.00 

• Anbefalinger om brug af skærm – udkast fremlægges til retningslinje 

• Retningslinje for klassedannelse ved klassesammenlægninger 

Tirsdag d. 28.01.25 
Kl. 17.00-18.30 

• Fælles møde med skolefællesskabets bestyrelser 

Mandag d. 24.2.25 
kl. 17.00-20.00 

• Årsregnskab 2024 

• Budget 2025 

• Princip for klassedannelse ved klassesammenlægninger 

• Folkeskolens kvalitetsprogram 

• Opfølgning på mødet i skolefællesskabet d. 28.1.25 

Mandag d 31.3.25 
kl. 17.00-20.00 

• Årsregnskab og budget 

• Princip for klassedannelse 

• Folkeskolens kvalitetsprogram 

• Skolefællesskabet 

• Høringssvar – trafikfarlige skoleveje 

• Bod til skolefesten 

 
 


